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Léto a  prázdniny jsou 
v  plném proudu a  stejně tak 
je  v  plném proudu i  kulturní 
život v  naší obci. Pro letošní 
rok ale nastala jedna pod-
statná změna. Všechny kul-
turní a sportovní akce konané 
na dětském hřišti dostaly jistý 
šmrnc díky dokončené stavbě 
sociálního zázemí. 

Do  konce srpna nás 
na  dětském hřišti čeka-
jí ještě dvě velké akce. Tou 
první je  naše tradiční posví-
cení s  pouťovými atrakcemi 
a úplně na konci léta se ještě 
společně s  dětmi rozloučíme 
s prázdninami. Jsme moc rádi, 
že  se  nám alespoň v  letních 
měsících podařilo uskutečnit 
většinu naplánovaných kul-
turních akcí a že jsme se mohli 
společně setkávat. Dětské hři-
ště opět ožilo hudbou, taneč-
ní parket se zaplnil tanečníky. 
Co jiného si po tolika měsících 
mimořádných opatření přát? 
A  proto si  užívejte krásné 
letní dny zalité sluncem spolu 
s přáteli, s rodinou. 

Jelikož bylo v  letošním 
roce poměrně deštivé jaro 
a  léto se ho snaží napodobo-
vat, dává nám docela zabrat 
údržba zeleně v obci. Ale i tak 
se nám daří mezi další a další 
údržbou travnatých ploch 
nezapomínat ani na  keře 
a stromy. Údržbou tak od jara 
prošla téměř stovka dřevin 
včetně keřů z  čeledi cypři-
šovité. Je  to  ale především 
lokalita kolem kostela, která 
si  zaslouží naši velkou pozor-
nost. Nyní, když se nám poda-
řilo zbavit se kůrovce, budou 
postupně vyžadovat velkou 
péči především jasany napa-
dené broukem lýkohubem 
zrnitým. 

Vážení čtenáři, přejeme 
vám krásné letní dny a bude-
me rádi, když se  společně 
setkáme na  některé z  našich 
obecních akcí.
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Výsadba levandule v obci
Levandule. Kdo by  ji  neznal! Nepře-

hlédnutelná bylinka s neuvěřitelně pest-
rou paletou modrých a fialových odstínů 
květů, jejíž léčivé účinky lze využít v kos-
metice i kuchyni. Současná teplá a suchá 
léta jí  vyhovují, a  tak si  naprosto lebedí 
na  plně osluněných stanovištích a  spo-
kojí se  jen s  minimálními nároky. Proto 
i my jsme v loňském roce vyzkoušeli v let-
ních měsících krásu a přes zimu i odolnost 
výsadby více než 140 kusů sazenic levan-
dule lékařské. A jelikož byly i přes opravdu 
mrazivou a na sněhovou nadílku bohatou 
zimu jen minimální ztráty těchto rostlin, 
rozhodli jsme se v letošním roce výsadbu 
ještě rozšířit. Podél hlavní silnice jsme 
tedy vysázeli dalších 160 sazenic, které 
nám v  průběhu července představily 
svoji pronikavě modrou barvu a úžasnou 
vůni. Po celé obci tak máme více než 300 
sazenic odrůdy Hidcote, která je  typická 
tím, že  si  i  po  usušení zachovává svou 
modrou barvu. Sami jsme se  tak pře-
svědčili, že se jedná o velmi nenáročnou 
rostlinu, která vyžaduje pouze pravidelný 
jarní hlubší sestřih. Ten se zpravidla pro-
vádí v průběhu března a dubna, aby rost-
linka krásně rozkošatěla. Nově vysázené 
záhony se  tak staly během roku téměř 
bezúdržbovými a  určitě nejsou posled-
ní. Mimochodem, dodavatelem těchto 
opravdu kvalitních sazeniček levandule 
byla Levandulová zahrada Anette Klapý.

Frézování pařezů
V  loňském roce bylo nutné pokácet 

u  kostela smrky napadené lýkožroutem 
smrkovým a sakury napadené bělokazem 
ovocným. Oba druhy brouků je  možné 
zařadit mezi kůrovce čili lýkožrouty, což 
jsou drobní brouci, většinou hnědě zabar-
vení s  válcovitým tělem. Název “kůrov-
ci” už  sám udává způsob života těchto 
brouků a jejich larev. Jejich krátká tykadla 
a  nohy jim totiž umožňují velmi snadný 
pohyb v chodbách, které vyhlodali právě 
v kůře nebo ve dřevě. Pro všechny kůrov-
ce je  typické, že  prodělávají svůj vývoj 
v rostlinách, a to v jejich nejrůznějších čás-
tech. Většina z nich žije pod kůrou stromů 
a keřů, malá část pak ve dřevě, případně 
ve stoncích bylin, a v tropech je zazname-
nán i  druh žijící v  semenech kávy. Stro-
my napadené kůrovci lze poznat velmi 
snadno, a  to  podle dírek v  kůře, jejichž 
průměr se rovná šířce těla brouka, zpra-
vidla tedy 2 mm. Přítomnost kůrovce ale 
obyčejně prozradí i přítomnost šplhavých 
ptáků, především pak strakapouda, který 
se snaží dostat k larvám nebo přezimují-
cím kuklám kůrovců.

Celkem tak bylo uprostřed travnaté 
plochy pokáceno šest stromů, po kterých 
nám zůstaly nejen “nevzhledné” paře-
zy, ale také překážky, které znesnadňo-
valy údržbu travnaté plochy. Likvidace 
pařezů proběhla pomocí pařezové frézy, 
díky které došlo k rozemletí jednotlivých 
pařezů doslova na  kousky, které jsme 
ještě v  obci použili k  zakůrování keřů. 
Krásná a ekologická likvidace, bez použití 
chemie, díky které došlo ke  zprůchod-
nění terénu a k uvolnění místa pro další 
budoucí výsadbu.

Údržba stromů v okolí 
fotbalového hřiště

V  letošním roce přišla konečně řada 
i  na  stromy v  okolí fotbalového hřiště. 
Již více než deset let stará výsadba list-
natých stromů byla průběžně doplňová-
na o další a další dřeviny, které si začaly 
postupně konkurovat. Výsadbu bylo 
proto nutné výchovným řezem vhodně 
usměrnit a  celý prostor prosvětlit. Hlav-
ním cílem byla úprava charakteristického 
tvaru korun stromů a u některých jedin-
ců i  její přizpůsobení se  stanovištním 
podmínkám (sportoviště). Zároveň došlo 
k  odstranění suchých či  poškozených 
větví, větví dominantních a  tlakových 
vidlic, jež by  se  pozdějším řezem stro-
mu již odstranit nedaly, nebo by  tento 
řez stromu způsobil v  pokročilém věku 
díky své velikosti na  stromě nevratné 
škody v podobě místa vstupu patogenu. 
Právě s  ohledem na  výše uvedené sku-
tečnosti byl řez dřevin proveden za plné 
vegetace. Ořezem jsme získali další velké 
množství biologického materiálu, který 
jsme ale opět efektivně zužitkovali štěp-
kováním, a ještě využili na veřejných pro-
stranstvích naší obce. V neposlední řadě 
bychom chtěli touto cestou poděkovat 
mládeži naší obce za pomoc při odklízení 
větví.

Sociální zázemí na dětském hřišti
V letošním roce se podařilo dokončit plánovanou stavbu soci-

álního zázemí na dětském hřišti, a to ještě před spuštěním letních 
akcí a  projektů. Budova mezi přístřešky skvěle zapadla, vhodně 
zvolená barva fasády doplňuje své okolí. Při kulturních a sportov-
ních akcích, které se na dětském hřišti pravidelně konají, to bude 
z hygienického hlediska adekvátní náhrada mobilních toalet.

Nová úřední deska
Úřední deska byla přesunuta blíže k obecnímu úřadu.

Zeleň V obciNoViNky Z obce

Dětské a fitness hřiště
Pro provoz dětských a sportovních hřišť existují nejrůznější poža-
davky na  provozovatele s  cílem zajistit bezpečné prostředí bez 
vzniku neočekávaných překážek, které mohou mít za  následek 
vznik úrazů. Provozovatel hřiště je pak ze zákona povinen nechat 
své hřiště každoročně zkontrolovat oprávněnou osobou (revizním 
technikem). V průběhu června 2021 tak prošlo dětské i fitness hři-

ště kontrolou, při které byl opraven kolotoč, odstraněny drobné 
nedostatky na herních sestavách a cvičebních strojích a vystave-
na revize. V průběhu letních prázdnin ještě na jednotlivých herních 
sestavách dětského hřiště obnovíme nátěr a věříme, že  i nadále 
budou obě hřiště sloužit dětem, ale i  dospělákům k  jejich velké 
spokojenosti.



Skládka odpadů SoNo
Zjišťovací řízení o posuzování vlivů na životní prostředí 

pro záměr: “Skládkování odpadů na části b a c, rekultivace”.
Skládka odpadů “SONO” se  nachází v  jámě vápencové-

ho lomu cementárny, cca 1,5 km  od  naší obce, a  jejím vlastní-
kem je  Sdružení obcí pro nakládání s  odpady (SONO). Přístup 
na  skládku je  zajištěn po  komunikaci II. třídy č. 247 Lovosice - 
Libochovice a dále po účelové komunikaci, jejíž asfaltový povrch 
je  ve  vlastnictví obce Siřejovice. Zkušební provoz skládky byl 
zahájen v roce 1995 a odpad je sem navážen převážně z okresu 
Litoměřice. V prostoru skládky pak společnost SONO PLUS, s.r.o. 
ještě provozuje kompostárnu, technologii na využití skládkového 
plynu – kogenerační jednotku a  zařízení k  recyklaci stavebních 
a demoličních odpadů. 

Probíhající zjišťovací řízení je podle zákona č. 100/2001 Sb., 
o  posuzování vlivu na  životní prostředí a  o  změně některých 
souvisejících zákonů, vyžadováno Krajským úřadem Ústeckého 
kraje, z důvodu podstatné změny platného integrovaného povo-
lení (integrované povolení = klíčovou součástí tohoto povolení 
jsou závazné podmínky k provozu skládky). Finální návrh závě-
rečné rekultivace skládky totiž v  současné době počítá s maxi-

mální výškou tělesa 216 m n. m. (oproti projednaným 187 m n. m.) 
a  celkovou kapacitou 2 027 080 m3 (oproti projednaným  
1 357 500 m3).

Jenže v rámci posledního zjišťovacího řízení, které proběhlo 
v  roce 2015, bylo vyloučeno další prostorové rozšíření skládky. 
Oznamovatel tak přistoupil k jedinému možnému řešení - k ver-
tikálnímu navýšení kapacity úložného prostoru. Zjednodušeně 
řečeno, k úpravě výšky tělesa skládky. A jelikož se jedná o záměr, 
kterým dojde k  významnému navýšení kapacity skládky, a  tím 
k  podstatnému prodloužení životnosti zařízení, nelze u  tohoto 
záměru vyloučit ovlivnění životního prostředí a veřejného zdraví. 

K  probíhajícímu zjišťovacímu řízení se  může vyjádřit 
každý, protože zapojení veřejnosti do  tohoto procesu je  jed-
nou z  nejvýznamnějších zásad systému hodnocení ve  smyslu  
EIA = vyhodnocení vlivu nového záměru na  životní prostředí. 
Zastupitelstvo obce Siřejovice zastává dlouhodobě stále stejný 
názor a nesouhlasí s žádným novým záměrem na skládce SONO, 
kterým by došlo k dalšímu prodloužení doby navážení odpadů 
a tím i k dalšímu a dalšímu zhoršování kvality života v naší obci.

Vápencový lom cementárny Čížkovice
Zjišťovací řízení o posuzování vlivů na životní prostředí 

pro záměr: “Hornická činnost v  jižní části ložiska Úpohlavy 
- chotěšov.
Mělké křídové moře plné života existovalo na  území dnešního 
Českého středohoří ještě dříve, než se  zde probudila sopečná 
činnost. Z  tohoto moře ale vyčnívalo několik ostrovů. Na seve-
ru to byly písčité usazeniny, známé spíše jako Labské pískovce, 
a na jihu to byly usazeniny vápencové. Specifické pro tento bílý 
kámen jsou Bílé stráně na Litoměřicku. A právě této bílé horniny 
zde bylo dostatek, a sloužila tak po celé generace jako stavební 
materiál. 

Typickou lokalitou těžby vápence je právě vápencový lom Čížko-
vické cementárny. Zdejší ložisko Úpohlavy - Chotěšov je jediným 
těženým ložiskem tohoto typu vápenců (jílovité vápence) v České 
republice a zároveň je  i největším ložiskem v oblasti. V severo-
západní a  severovýchodní části ložiska (katastr obce Siřejo-
vice a  Vrbičany) jsou již zásoby vápence vytěženy a  probíhají 
zde rekultivační práce. V  současné době probíhá hornická čin-
nost ve střední oblasti východní části ložiska s životností zásob 
na  5  let. Předmětem tohoto oznámení je  pak vytěžení zásob 
vápence v jižní části ložiska (v katastrech obcí Vrbičany, Chotěšov, 
Černiv, Úpohlavy a z 0,04 % z celkových 100 % se dotkne těžba 
ještě katastru obce Siřejovice). Oznamovatel počítá s vytěžením 

31 000 000 t vytěžitelných zásob, což bude vytěženo za cca 20 let 
při roční těžbě ve výši cca 1 500 000 t.

Dobývání je  tedy oznamovatelem navrhováno jako pokračová-
ní stávající těžby v jižní části ložiska. Těžba bude probíhat povr-
chovým způsobem lopatovými rypadly, přičemž pevné polohy 
cementářské suroviny budou rozrušovány pomocí trhacích 
prací. Těžební postupy jsou rozčleněny do 4 etap, kdy bude dle 
postupu těžby docházet i k následným přesunům mobilní úpra-
várenské linky a  s  tím souvisejícímu prodlužování dopravníko-
vých pásů. Vzhledem k  tomu, že  se  těžba z  katastru naší obce 
postupně přesune, nepředpokládá oznamovatel, že by se v obci 
mohl ještě vliv těžby projevit. Nicméně jako potenciálně význam-
né vlivy těžby, které lze identifikovat jako vlivy akustické, vlivy 
vibrací, vlivy na  kvalitu ovzduší, krajinu, flóru a  faunu a  vlivy 
na podzemní vody, budou i nadále monitorovány. 

Po  ukončení těžby bude zájmové území trvale poznamená-
no předchozí těžbou, a  to  především ve  své morfologii. Pouze 
ve východní části dobývacího prostoru dojde k návratu výškové 
úrovně terénu blízké té původní. Ve zbylých částech zůstane roz-
lehlá terénní deprese a  nejnižší část zbytkové jámy bude vypl-
něna vodní hladinou. Co je důležité je skutečnost, že v naprosté 
většině vytěženého a sanovaného území bude provedena země-
dělská rekultivace.
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Rozšíření dálničního  
odpočívadla Siřejovice
Ten báječný vynález konce 19. století, který sliboval člověku 
úžasnou cestu budoucností na  čtyřech rychlých kolech, se  stal 
v  dnešní době, ač  si  to  většina z  nás příliš nepřipouští, skuteč-
nou noční můrou. Vedle nesporných pozitiv s  sebou totiž auto-
mobilová doprava bohužel přináší i řadu negativních jevů a stává 
se významným faktorem nepříznivě ovlivňujícím životní prostředí 
i zdraví lidí. Vedle znečišťování ovzduší, hluku, vibrací, znečištění 
vody a půdy, je to v neposlední řadě zabírání orné půdy pro další 
výstavbu silnic, dálnic a dalších doprovodných staveb. 

Dálnice v  trase Praha - Drážďany se  v  papírové podobě poprvé 
objevuje v říjnu 1938, jen pár týdnů po mnichovských událostech. 
Tehdy byla v  sudetoněmeckých plánech označena jako dálnice 
A72 a  později v  českých a  protektorátních plánech jako dálnič-
ní koridor IV. Jenže nastal 30. duben 1942 a s ním přišel i  zákaz 
výstavby dálnic v celé Velkoněmecké říši, jejíž součástí byl tehdy 
i Protektorát Čechy a Morava. Důvod byl jasný. Prioritou byl pře-
sun pracovních sil do válečné výroby. 

Teprve v  roce 1963 se  podařilo, jako reakce na  silně narůstající 
dopravu v celé republice, prosadit a tehdejší vládou přijmout první 
koncepci dlouhodobého rozvoje silniční sítě a místních komunika-
cí v celé Československé socialistické republice. A v nových plánech 
se opět objevuje trasa Praha – Drážďany, tentokrát už s názvem 
D8.

Stavět se  ale začalo až  v  dubnu 1984, a  z  důvodu zajištění tolik 
potřebného propojení Teplic a  Ústí nad Labem, dostal prioritu 
úsek Řehlovice - Trmice. Teprve po roce 1990 byly postupně zaha-
jovány stavební práce na jednotlivých úsecích směrem od Prahy 
ke státní hranici Česko/Německo. Pro naši obec byl ale klíčovým 
rok 1998 a nově otevíraný úsek Doksany – Lovosice. Rok, kdy jsme 
se  konečně volně nadechli. My  ano, obce v  Českém středohoří 
si musely počkat až do prosince 2016. 

Dálnice D8 se  tedy řadí k  těm “mladším” a  její tvář se  neustále 
mění. Jedná se totiž o tranzitně velmi zatíženou dálnici s velkým 
nedostatkem parkovacích míst. I to byl důvod realizace rozšíření 
odpočívadla Siřejovice na pravé straně, tedy v katastru obce Keb-
lice, v roce 2019. V listopadu 2020 pak byla dokončena studie roz-
šíření odpočívadla Siřejovice na straně levé, tentokrát však v kata-
stru obce Siřejovice. Jedná se o studii, která ve dvou variantách 
řeší velmi zásadní rozšíření odpočívadla, a hlavně jeho přiblížení 
směrem k naší obci. Jelikož by tento záměr mohl mít vliv na životní 
prostředí a zdraví obyvatel naší obce, rozhodli jsme se nepodpořit 
ani jeden z návrhů Ředitelství silnic a dálnic ČR a zastupitelstvo 
obce zamítlo žádost o pořízení změny územního plánu obce Siře-
jovice zkráceným způsobem. 
Zdroj: www.ceskedalnice.cz

Nadzemní vedení
Dne 1. 6. 2021 zahájil investor stavby, tedy spol. ČEPS, a.s. Praha, 
stavbu “Vedení 400 kV  V450/V428, TR Výškov – TR Babylon”, která 
je umístěna nejen v katastru obce Siřejovice, ale téměř na celém 
území Ústeckého a  Libereckého kraje. Základním předmětem 
stavby je  posílení přenosového profilu mezi transformovnou 
Výškov a  transformovnou Babylon zdvojením stávajícího vedení 
400  kV. Zdvojené vedení 400 kV  přispěje k  zajištění dostatečné 

přenosové schopnosti a spolehlivosti sítě přenosové soustavy. Při 
stavbě dojde k demontáži a zpětné montáži sloupů a nadzemního 
vedení VN 400 kV. Z výše uvedených důvodů byla stanovena pře-
chodná úprava provozu na pozemní komunikaci II/247 ve směru 
Lovosice – Siřejovice. V  katastru naší obce by  měla být stavba 
dokončena do 31. 10. 2021 a současně s dokončením bude odstra-
něno i dopravní omezení.

zdroj: Ředitelství silnic a dálnic ČR

okolí obce



Památka se nachází na návsi u byto-
vého domu na  pozemku parc. č. 498/2 
v k.ú. Siřejovice. Jedná se o pískovcovou 
barokní sochu datovanou do  roku 1746. 
Celková výška památky činí 4 m a vlastně 
se jedná o sousoší - sv. Anna je vyobraze-
na spolu s dcerou Marií.

Obě sochy jsou umístěny na podstav-
ci, jehož architektura je složena z několika 
na sebe postavených profilovaných částí 
a  stojí na  základové schodové podestě. 
Podstavec je rozdělen od shora na něko-
lik částí a  v  té  střední je  čelní strana 
ozdobena reliéfní kartuší s  postavou sv. 
Václava, který drží v  levé ruce prapor 
a u nohou mu spočívá erb s orlicí. Masivní 
sokl dále pokračuje užším podstavcem, 
na  němž spočívá již zmiňované sousoší. 
Sv. Anna drží otevřenou knihu, v  níž čte 
dceři Marii, stojící vedle ní. Nad hlavami 
mají obě sochy zlacené svatozáře.

Poslední restaurátorský zásah pro-
běhl na sousoší v roce 2013, a vzhledem 
k  narušené statice navrhla restaurátor-
ka MgA. Markéta Kynclová kompletní 
rozebrání a  demontování sochy i  s  pod-
stavcem pomocí jeřábu a  její zpětné 
osazení na  nově vybetonovaný základ. 
Po  demontáži byla socha přesunuta 

do  blízkého uzavřeného dvora, kde byl 
povrch sousoší po  celé ploše nejprve 
šetrně očištěn od  zbytků vegetace, pra-
chu, volných nečistot a krust. Odstraněny 
byly zvětralé, příliš tmavé a tvrdé doplňky 
po  předchozích restaurátorských zása-
zích a  dále byl povrch kamene napuš-
těn zpevňujícím přípravkem. Narušené 
a  chybějící části v  kamenném materiálu 
byly doplněny vhodným umělým kame-
nem stejné struktury a barvy jako okolní 
kamenný materiál. Svatozáře obou soch 
byly plasticky vyrovnány tepáním, byly 
doplněny jejich paprsky a byly pozlaceny. 

A kdo vlastně byla svatá Anna? Svatá 
Anna a  svatý Jáchym byli údajní rodiče 
Panny Marie, a tedy prarodiče Ježíše Kris-
ta. Jednalo se  o  pastýře, kteří ale bohu-
žel neměli vlastní děti. Jenže neplodnost 
u Židů byla považována za výraz nepřízně 
boží a  chrámoví kněží dokonce jednoho 
dne z  tohoto důvodu odmítli přijmout 
oběti, které chrámu přinesli. Kroky Jáchy-
ma poté vedly do přírody, kde se čtyřicet 
dní postil a  modlil. Po  čtyřiceti dnech 
se mu zjevil anděl a oznámil mu, že byly 
jeho modlitby vyslyšeny a slíbil mu naro-
zení děťátka. Do  roka se  jim narodila 
dcera Marie. 

Barokní pískovcová  
socha sv. Anny

kultuRNí památky obce SiřejoVice Díl 2.



i  s  ohledem na  koronavirovou situaci a  vydaná vládní opatření 
se nám v letošním roce daří od měsíce března postupně oživovat 
kulturní život v naší obci. 

První akcí v tomto roce byla koloběž-
kiáda. Překážkovou dráhu pro kola a kolo-
běžky jsme připravili v aleji vedle dětské-
ho hřiště a děti ji mohly zdolat samy nebo 
za pomoci rodičů. Krásná akce, při které 
se nám dařilo zabránit kumulaci více lidí 
na jednom místě, a přesto jsme si ji všich-
ni užili.

Následoval 30. duben a  pálení čaro-
dějnic, které patří k  velmi populárním 
lidovým zvykům. Ona magická filipo-
jakubská noc (z  30. dubna na  1. května) 
patří mezi noci, kdy prý zlé a nečisté síly 
vládnou větší mocí než kdy jindy. Jenže 
vzhledem k vydaným vládním opatřením 
by  se  pálení čarodějnic stejně nemoh-
lo uskutečnit v  rozsahu, na  který jsme 
byli zvyklí. A  tak místo u  ohně, uspořá-
dali jsme menší sraz “holek” v  prostoru 
autobusové zastávky, a  abychom dodr-
želi tolik vyžadované rozestupy, rozmís-
tili jsme čarodějnice podél hlavní silnice 
Lovosice-Libochovice. Pro děti jsme pak 
po  obci připravili čarodějnickou stezku 
spolu s  křížovkou. Každé čarodějnické 
zastavení znamenalo vyluštění jedno-
ho řádku křížovky. Tajenkou bylo jedno 
ze  zaklínadel čarodějnice Saxany, a  děti 
měly za úkol nakreslit obrázek předmětu, 
ve který by se po vyřčení zaklínadla pro-
měnily.

Ani začátkem měsíce května nebylo 
jisté, zda budou umožněny velké kulturní 
akce. Pro naši obec bývá květen ve zna-
mení májových oslav a  stavění májky, 
což je velmi starý obyčej, který znají lidé 
po celé Evropě. Možná se  jedná o pozů-
statek prastarých jarních slavností, kdy 
strom představoval strážného ducha 
obce. Strom, vybraný na  máj, by  měl 
být proto silný, rovný a mnohdy i vysoký 
tak, že bylo těžké ho pokácet a dopravit 
na  místo stavění. Zelený vršek koruny 
se  zdobil barevnými stuhami a  pod ním 

visel věnec zhotovený ze zeleného chvo-
jí, také ozdobený stuhami. Dokud se máj 
nepokácela, bylo nutné ji hlídat, protože 
ukrást máj v sousední vesnici byla pros-
tě “prestižní záležitost”. Takto ověnčený 
strom je  nejen symbolem přicházející-
ho jara, ale hlavně lásky. Někdy bývalo 
kromě hlavního stromu zvykem stavět 
i menší májky, stejně ozdobené, a chlap-
ci je stavěli před domy svých dívek. Když 
bylo jasné, že se ani stavění májky v letoš-
ním roce neuskuteční, rozhodli jsme 
se  obnovit zvyk stavění menších májek, 
a tak trošku probarvit a zlepšit jarní nála-
du v naší obci. 

Den dětí, to je magický den plný her, 
soutěží a  sladkostí. A  v  tomto duchu 
se nesla i oslava dětské radosti u nás. Pro 
děti jsme připravili stezku “Světa zvířat”, 
v  lehčí a  těžší verzi, při které se zapotily 
nejen dětské mozkové závity. Principem 
stezky byla opět tajenka s  křížovkou 
a vítězem byli všichni! Jak jinak.

Akce “Hledání pokladu” a  “Vítá-
ní prázdnin” se  uskutečnily ve  středu  
30. června a  s  dětmi jsme tak společ-
ně oslavili ukončení netradičního a  pro 
nás rodiče velmi náročného školního 
roku. Den předem připravená a  vyzna-
čená trasa k  pokladu nám sice přes noc 
zmokla, ale během dopoledne se ji poda-
řilo obnovit a  za  pomoci učitelek 
z MŠ schovat poklad. Celá akce byla poja-
ta tak, že  “děti” připravují hru (hledání 
pokladu) pro “děti”. Všechny úkoly vlože-
né do vyrobených obálek jsou tak výsled-
kem práce našich dětí v  knihovně. Děti 
sami vymyslely úkoly, napsaly je na papír 
a vložily do obálek, které jsme pak scho-
vali po obci. Jen poklad hledaly společně. 
Odpoledne už  jsme ale netrpělivě vyhlí-
želi Hopsíka. Děkujeme mu tímto za krás-
ný čas plný her, písniček a legrace, který 
s námi strávil. 

mistrovství ČR mládeže 
v silniční cyklistice
V  neděli 11. července 2021 se  v  okolí 
města Lovosice uskutečnilo mistrovství 
České republiky mládeže v  silniční cykli-
stice. Pořadatelem závodů byl cyklistický 
klub CK JH Lovosice, z.s., který byl založen 
v roce 2019 a navázal na bohatou lovosic-
kou cyklistickou historii. 
Závody se dotkly nejen obyvatel Lovosic, 
ale i dalších obcí, kterými probíhala vlast-
ní závodní trať. Jednalo se  o  Siřejovice, 
Keblice, Brňany, Brozany nad Ohří, Cho-
těšov a  Vrbičany. Jsme rádi, že  se  pře-
devším v  naší obci závody obešly bez 
velkých dopravních komplikací, byť ome-
zení hlavně kolem hlavní silnice Lovosice 
– Libochovice byla veliká. Velký dík i  pořa-
datelům z  řad našich občanů za  jejich 
nasazení, a to i za deště.

Setkání seniorů
V  sobotu 17. července 2021 se  v  areálu 
dětského hřiště uskutečnilo naše každo-
roční setkání seniorů naší obce. Po nároč-
ném období, kdy všechno běželo v mimo-
řádném režimu, společenské a  kulturní 
akce byly rušeny a  setkávání osob bylo 
omezeno jen na nejnutnější míru, to byla 
velmi povedená kulturní akce, kterou 
nám všem nezkazilo ani zamračené poča-
sí. K  tanci a  poslechu zahrála hudební 
skupina Colors.
Ani v  současné době nezapomínáme 
na naše seniory a pravidelně s nimi s vel-
kým potěšením sdílíme jejich krásná 
životní jubilea. Je to jakési vyjádření úcty 
k  našim nejstarším občanům. A  věřte, 
že v letošním roce se to u nás v obci velmi 
významnými jubilei jen hemží.

kultuRa obce Střípky Z mŠ SiřejoVice

provoz mateřské školy bude po letních prázdninách opět zahájen poslední srpnový týden, tedy  
v pondělí 23. 8. 2021.

Jů, pokusy pro nejmenší, to nás prostě baví.

Moc rádi ve školce zpíváme a ještě raději posloucháme, když 
nás naše paní učitelka při zpěvu doprovází hrou na klávesy.  
A poznat další hudební nástroje je pro nás po dnešku hračka.

Pohybové aktivity s barevným padákem patří mezi naše nejob-
líbenější cvičení.

Každý správný indián má čelenku z pírek, totem a teepee...  
to je indiánský stan.

Den Země se slaví 22. dubna a je zaměřený na ochranu životního 
prostředí. Společně jsme ho oslavili na naší školkové zahrádce.

Den dětí je tradičně dnem plným her, soutěží, sladkostí, a hlav-
ně dětského smíchu a radosti.

Dnes nás navštívily včeličky. A my už víme, že se včelkou “krá-
lovnou” žijí v úlu ještě pracovité včelky “dělnice” a líní “trubci“.

Zahradní slavnost spolu se Sváťou se opravdu vydařila. Přeje-
me našim předškoláčkům krásný vstup do 1. třídy, hodnou paní 
učitelku a samé jedničky.
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1. malý brouk poškozující lýko jehličnatých stromů
3. jméno dcery sv. Anny (sousoší na návsi)
4. strom ozdobený stuhami
6. tradiční výroční slavnost s hostinou a veselicí
7. 22. dubna slavíme Den ...

Across

2. brouk žijící pod kůrou ovocných stromů
5. noc ze 30. dubna na 1. května
8. v lomu nedaleko Siřejovic se těží ...
9. odrůda levandule v naší obci
10. jméno kouzelníka a baviče, se kterým jsme vítali 
prázdniny

Name:                                          

1

2

3 4

5 6

7

8

9

10

Created using the Crossword Maker on TheTeachersCorner.net

SiřejoVická křížoVka

Pokud se vám podaří tuto křížovku celou vyluštit, můžete ji poslat na e-mail: ousirejovice@seznam.cz spolu s kontaktem na lušti-
tele, a to nejpozději do 31. 9. 2021. Vylosujeme tři úspěšné luštitele a ty odměníme.

Siřejovické listy - Informační čtvrtletník obce Siřejovice, vydává Obec Siřejovice, Siřejovice 37, 410 02 Lovosice, IČ 00264369

Články přijímáme na e-mailu: ousirejovice@seznam.cz. Povoleno MK ČR pod č. E 22240.

autor fotografií - Laura Husáková

Vodorovně

2. Brouk žijící pod kůrou ovocných stromů.

5. Noc ze 30. dubna na 1. května.

8. V lomu nedaleko Siřejovic se těží...

9. Odrůda levandule v naší obci.

10. Jméno kouzelníka a baviče, se kterým jsme vítali prázdniny.

Svisle

1. Malý brouk poškozující lýko jehličnatých stromů.

3. Jméno dcery sv. Anny (sousoší na návsi).

4. Strom ozdobený stuhami.

6. Tradiční výroční slavnost s hostinou a veselicí.

7. 22. Dubna slavíme Den...


